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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr. Varga
Mihály, nemzetgazdasági miniszterhez ,

„A multi láncok adóellen őrzéseiről”
címmel ,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt hetekben napvilágot látott hírek szerint szervezett módon, ezermilliárd forintnyi adót
csalnak el . Ezzel kapcsolatban mindenki az ÁFA-csalásra gondol . Véleményem szerint, lényegesen
nagyobb az a csalás, ami az ÁFA-csalással beszerzett áru fekete értékesítésénél zajlik .

Arról folyamatosan hallunk, hogy szigorú ellenőrzés lesz a kiskereskedőknél, már-már id őnként a
zaklatásig elmenve, de nem szól az ezzel kapcsolatos média kampány a legnagyobb forgalmú multi
láncokról . Pedig a csalások szinte kizárt, hogy csak a kisebb keresked őknél érhetőek tetten. Ezzel
kapcsolatban hallani soha nem ellenőrzött raktárbázisokról, ahova az óriási mennyiség ű fekete áru
kerül . Nem hivatalos nagyáruházi pénztárgépekről, folyamatosan cserélt fekete-dobozokról, zsebbő l
fizetett alkalmazottakról.

Ezt a csalást nagymértékben megnehezítené, a NAV-val online kapcsolatban álló pénztárgépe k
következetes ellenőrzése. Ezért azt kérdezem, a nagy áruházláncok beszerezték-e már az err e
alkalmas pénztárgépeket? Ez a csere kiterjed-e valamennyi áruház valamennyi pénztárgépére, vag y
ők egy központi gépen csatlakoztatják pénztárgépeiket? Van-e a NAV-nál külön figyel ő szoftver,
amely csak a nagy multi láncok forgalmát felügyeli? Náluk elfogadják-e, hogy nem tudták a gépeke t
határidőre beszerezni? Eletszerűtlen ugyanis, hogy egy multi lánc kegyeiért ne versengenének a
pénztárgép gyártók, és probléma lenne akár több ezer pénztárgép beszerzés e

Megtisztelő válaszait köszönöm !

Budapest, 2013 . december 19.
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